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周熙文教授簡歷 

 

周熙文教授是中大理學院生命科學學院助理教授。周教授於香港大學取得學

士及博士學位，並先後於美國康奈爾大學和香港科技大學擔任博士後研究員。

自 2019年 7月起，周教授加入中大研究代謝功能障礙在細胞老化與神經退行

性疾病中的機制和作用。周教授曾獲多項國際獎學金，包括美國國家醫學院

國際健康政策獎學金、美國阿茲海默症協會研究獎學金、世界經濟論壇全球

未來理事會獎學金和中國國家自然科學基金委優秀青年科學家基金。 

 

 
About Professor Kim Chow Hei-man 

 

Professor Kim Chow Hei-man is an Assistant Professor in the School of Life Sciences at 

CUHK. She received her graduate training at the University of Hong Kong, pursued 

postdoctoral training at Cornell University and later held a research assistant professorship 

at the Hong Kong University of Science and Technology. Professor Chow has been 

honoured with multiple international fellowships, including the US National Academy of 

Medicine International Health Policy Fellowship, US Alzheimer’s Association Research 

Fellowship, World Economic Forum Global Future Council Fellowship and China NSFC 

Excellent Young Scientist Fund.  

 
 


